
tam bay se mělo stavět. Pro developery je
orná plocha nebo zeleň prázdné místo, kde
by se dalo něco postavit.

Jak se s tímto tlakem vyrovnat?
V dalších  letech  je  hlavním  úkolem

právě  uhájení  zbytků  přírody  v Praze.
Málokdo  si  uvědomuje,  že  Praha  je  vel-
mi unikátní, mimo jiné je součástí Barran-
dienu, na jejím území je několik přírodních
lokalit  světového  významu.  Bude  napří-
klad potřeba rozšířit ochranu těchto území.
Klíčovou  roli  v hájení  zájmů  ochrany
přírody má samozřejmě územní plán.

Čistě legislativní opatření jsou jistě
potřebná, ale samotných Pražanů se

Když jsme se již vydali do přírody,
jaké hlavní problémy vnímáte ve spo-
jení hlavní město Praha a její
příroda?

Hlavním probléme v tomto spojení  je
opravdu velký tlak ze strany developerů na
zbytky přírody, které zde stále přetrvávají.
Oni si prostě myslí, že kde je volná plocha,
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Po volbách se mění ledacos, především pak volení radní a vrcholoví
úředníci. Nicméně, i přes tuto relativní nestálost, je zde plno věcí,
které přetrvávají. Jde především o problémy týkající se, víceméně,
nás všech – Pražanů. Právě na toto téma jsme si povídali s radní
hlavního města Prahy pro oblast infrastruktury, technické 
vybavenosti a životního prostředí, s RNDr. Janou Plamínkovou.

Začněme naprosto klasicky, otázkou,
která se sama nabízí. Pokud se máte
starat, mimo jiné, o životní prostředí,
jaký je váš vztah k této problematice
a přírodě vůbec?

K přírodě mám  dlouholetý  a kladný
vztah,  vystudovala  jsem  Přírodově-
deckou  fakultu  Univerzity  Karlovy,
konkrétně geologii. V tomto oboru  jsem
následně  pracovala,  v geologii  a život-
ním  prostředí.  Poté  jsem  vedla  několik
časopisů  s tímto  zaměřením. Šlo  o peri-
odika  Planeta,  Eko  žurnál  či  o Zpra-
vodaj  Ministerstva  životního  prostře-
dí.  Z předešlého  proto  vyplývá,  proč 
jsem  si  vybrala  v radě  MHMP  ten-
to náročný obor.

Kromě svého profesního zaměření,
dostanete se do přírody i ve svém vol-
ném čase?

Pobyt v přírodě –  to  je moje základní
hobby.  Pěšky  i na  kole.  Pokud  to  čas
umožní, jsem zde stále.

PRAHA
JEJÍ PŘÍRODA, ALE I ODPADY

ROZHOVOR S RADNÍ JANOU PLAMÍNKOVU

Zrekonstruovaná hráz Počernického rybníku

Přírodní památka Rohožník – lom v Dubči


